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Trzy paÅ„stwowe stadniny koni arabskich wreszcie dostaÅ‚y to, co im siÄ™ naleÅ¼aÅ‚o, czyli
pieniÄ…dze wygrane przez ich konie na zeszÅ‚orocznym pokazie narodowym w Janowie Podlaskim.
A naleÅ¼aÅ‚o siÄ™, bo poprzedni minister rolnictwa, Jan Krzysztof Ardanowski, obiecaÅ‚ prawie
1 mln zÅ‚ na nagrody dla wÅ‚aÅ›cicieli najlepszych koni.

SpÅ‚yw tych pieniÄ™dzy nastÄ™powaÅ‚ na raty i w róÅ¼nej kolejnoÅ›ci. Najpierw, ale i tak dopiero
po kilku miesiÄ…cach po pokazie, 300 tys. zÅ‚ otrzymaÅ‚o czÄ™Å›Ä‡ prywatnych wÅ‚aÅ›cicieli. Te
pieniÄ…dze wypÅ‚aciÅ‚ KOWR. Potem brakujÄ…cÄ… resztÄ™ dla prywatnych wÅ‚aÅ›cicieli, czyli
153 tys. zÅ‚, wypÅ‚aciÅ‚ im Polski Klub WyÅ›cigów Konnych, formalny organizator pokazu i aukcji. Z
tego, co mi przekazaÅ‚ prezes PKWK Tomasz Chalimoniuk, podlegÅ‚a mu instytucja ma
odzyskaÄ‡ &bdquo;zaÅ‚oÅ¼one&rdquo; pieniÄ…dze od KOWR. NajdÅ‚uÅ¼ej czekaÅ‚y
paÅ„stwowe stadniny. I do koÅ„ca nie byÅ‚o wiadomo na co majÄ… czekaÄ‡. Czy na caÅ‚e sumy,
jakie wynikaÅ‚y z wygranych ich koni, czy teÅ¼ te sumy zostanÄ… pomniejszone o partycypacjÄ™
w kosztach caÅ‚ej imprezy, czyli narodowego pokazu i aukcji. Trzy razy zwracaÅ‚em siÄ™ do
ministerstwa rolnictwa w sprawie rozliczenia nagród za narodowy pokaz. JeÅ›li chodzi o paÅ„stwowe
stadniny z pierwszej odpowiedzi (22 lutego) wynikaÅ‚o, Å¼e: Kwota pozostaÅ‚a (czyli 532 tys. zÅ‚
&ndash; przyp. mój) naleÅ¼na jest stadninom w BiaÅ‚ce , MichaÅ‚owie i Janowie Podlaskim i
jej rozliczenie zwiÄ…zane jest z caÅ‚kowitym rozliczeniem kosztów organizacji imprezy, które
jest w koÅ„cowej fazie. Druga odpowiedÅº (z 24 marca) zapowiadaÅ‚a wspomnianÄ… wyÅ¼ej
&bdquo;partycypacjÄ™&rdquo;:                                                                                                            
           W odpowiedz na Pana pytania skierowane do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi 19
marca br. uprzejmie informujÄ™, Å¼e:Rozliczenie ksiÄ™gowe zostaÅ‚o zakoÅ„czone
&ndash; pozostaÅ‚o rozliczenie udziaÅ‚u stadnin w kosztach organizacji.Koszt imprezy w
2020 roku to 1.566.427,87Do dnia dzisiejszego nie zakoÅ„czono rozliczenia partycypacji
stadnin w kosztach organizacji tej imprezy. WysokoÅ›Ä‡ wygranych nagród to:MichaÅ‚ów
&ndash; 316.000Janów Podlaski &ndash; 176.000BiaÅ‚ka &ndash; 40.000  AÅ¼ wreszcie
dzisiaj otrzymaÅ‚em odpowiedÅº na trzecie pytanie i jest ona bardzo dobra dla stadnin. Wynika
bowiem z niej, Å¼e ministerstwo rolnictwa odstÄ…piÅ‚o od pomysÅ‚u odliczenia od nagród kosztów
organizacyjnych, jakie miaÅ‚yby przypaÅ›Ä‡ na poszczególne stadniny. Jednym sÅ‚owem,
nastÄ…piÅ‚a wypÅ‚ata caÅ‚ych 532 tys. zÅ‚ z rozbiciem na poszczególne stadniny, jak to podane
zostaÅ‚o wyÅ¼ej.Oto ta odpowiedÅº ministerstwa rolnictwa: PoniÅ¼ej odpowiedzi na Pana
pytania.1. Czy nastÄ…piÅ‚o juÅ¼ rozliczenie partycypacji stadnin w kosztach imprezy? TAK
&ndash; stadniny nie partycypowaÅ‚y w kosztach organizacji imprezy w 2020 roku. 2. Czy
stadniny otrzymaÅ‚y naleÅ¼ne im nagrody pomniejszone o wspomnianÄ… wyÅ¼ej
partycypacjÄ™ w kosztach? Tak &ndash; caÅ‚oÅ›Ä‡ nagród zostaÅ‚a rozliczona bez
potrÄ…ceÅ„.  Z powaÅ¼aniemMaÅ‚gorzata KsiÄ…Å¼ykDyrektor Departamentu Komunikacji i
Promocji  A teraz o tegorocznej aukcji. Kilka dni temu poznaliÅ›my listÄ™ koni z paÅ„stwowych
stadnin, jakie zostanÄ… wystawione na sierpniowÄ… Pride of Poland. I choÄ‡ konferencja prasowa
(on line) w tej sprawie odbyÅ‚a w siedzibie ministerstwa rolnictwa (a nie w PAP, jak bywaÅ‚o w
poprzednich latach), to obecny minister Grzegorz Puda nie wziÄ…Å‚ w niej udziaÅ‚u. Prezentacji
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dokonywaÅ‚  Tomasz Chalimoniuk. MoÅ¼na to odczytaÄ‡, Å¼e minister Puda nie jest tak
zaangaÅ¼owany w sprawy hodowli koni arabskich jak jego poprzednik. Nie pisaÅ‚em o tej liÅ›cie w
dniu jej ogÅ‚oszenia, bo nie budzi ona wiÄ™kszych kontrowersji. Nie jest dewastacyjna dla hodowli.
MoÅ¼na nawet powiedzieÄ‡, Å¼e jest skromna, jeÅ›li chodzi o potencjalne gwiazdy. Zapowiada
siÄ™ teÅ¼ skromnie, jeÅ›li chodzi o wynik finansowy. O tyle to jest zrozumiaÅ‚e, Å¼e nie wiadomo,
jaka bÄ™dzie sytuacja covidowa w sierpniu? Czy bÄ™dzie moÅ¼na swobodnie podróÅ¼owaÄ‡
samolotami do Polski i czy ze wszystkich kierunków. OczywiÅ›cie, jest zapowiedziana
moÅ¼liwoÅ›Ä‡ brania udziaÅ‚u w aukcji telefonicznie, ale z doÅ›wiadczenia wiadomo, Å¼e to nie to
samo, co osobiste uczestnictwo czy to potencjalnego nabywcy, czy jego przedstawiciela. Moim
zdaniem jedynÄ… kontrowersjÄ… jest obecnoÅ›Ä‡ na tej liÅ›cie ogiera Equator. Po pierwsze,
ciÄ…gle jeszcze nie wróciÅ‚ do kraju (podobnie jak Encarina &ndash; pisaÅ‚em juÅ¼ o obu tych
przypadkach). Miejmy nadziejÄ™, Å¼e w koÅ„cu jednak wróci (i Encarina teÅ¼). Co innego jest tu
istotne. Equatora naleÅ¼aÅ‚o sprzedawaÄ‡ albo wówczas, jak zostaÅ‚ czempionem Å›wiata, albo
za dwa lata. Dlaczego za dwa? Bo ostatnie dwa sezony, a caÅ‚y czas byÅ‚ w dzierÅ¼awie z
zamysÅ‚em sukcesów na pokazach, byÅ‚y niestety kiepskie. Tych sukcesów zabrakÅ‚o. Nie miejsce
tu na rozpatrywanie, kto za to ponosi odpowiedzialnoÅ›Ä‡. Teraz naleÅ¼aÅ‚oby go dobrze
wytrenowaÄ‡ i zaprezentowaÄ‡ na pokazach ponownie, aby znowu zaczÄ…Å‚ odnosiÄ‡ sukcesy. I
dopiero wówczas wystawiÄ‡ na sprzedaÅ¼.Marek Szewczyk
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